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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 5. oktober 2012 stil-
let følgende spørgsmål nr. 20 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Benedikte 
Kiær (KF).

Spørgsmål nr. 20:
’’Ministeren bedes redegøre for, hvordan det er muligt at ende i en situation 
som den på Herlev Hospital, hvor en gruppe yngre læger ifølge Metroexpress 
den 3. oktober 2012, blev sat til at udføre indgreb, de aldrig tidligere havde 
prøvet eller indgreb, som de aldrig havde set en rutineret læge udføre.”

Svar:
Situationen på Herlev Hospital blev afdækket i forbindelse med Sundhedssty-
relsens inspektorbesøg den 26. juni 2012. Det fremgår af inspektorrapporten, 
at inspektorbesøget i 2009 gav et billede af en afdeling, som generelt levede 
op til sine uddannelsesmæssige forpligtelser og havde et godt uddannelses-
miljø, men at afdelingen siden da har gennemgået flere omstruktureringer og 
kapacitetstilpasninger, der har påvirket afdelingen i en uddannelsesmæssig 
negativ retning. Det fremgår endvidere af inspektorrapporten, at der som følge 
af inspektorbesøget er aftalt tiltag, som skal sikre, at der rettes op på de af-
dækkede mangler. 

Yngre læger bør naturligvis ikke blive sat til at udføre indgreb, de ikke har de 
nødvendige forudsætninger for at udføre. Jeg hæfter mig ved, at hændelses-
forløbet på ortopædkirurgisk afdeling på Herlev Hospital har vist, at inspektor-
ordningen, som har til formål at bidrage til kvalitetssikring og kvalitetsudvikling 
af den lægelige videreuddannelse på uddannelsesafdelingerne på landets sy-
gehuse, virker. Jeg forstår, at Herlev Hospital på baggrund af inspektorbesø-
get har taget tiltag til at sikre, at der rettes op på forholdene på ortopædkirur-
gisk afdeling. Næste inspektorbesøg, som vil følge op på dette, kan forventes 
at finde sted primo 2013.
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